

朝陽科技大學 099學年度第1學期教學大綱  
Life Service Ethics and Religion 生命服務倫理與宗教

當期課號	2368	Course Number	2368
授課教師	王福星	Instructor	Wang,Fu Hsing
中文課名	生命服務倫理與宗教	Course Name	Life Service Ethics and Religion
開課單位	老人服務事業管理系(四日)三A	Department	
修習別	選修	Required/Elective	Elective
學分數	2	Credits	2
課程目標	本課程旨在介紹生命服務（殯葬服務）倫理的重要性與生命禮儀的基本規範，並藉由宗教禮俗的探討，使學生瞭解生命關懷的真諦與殯葬文化的內涵。	Objectives	The course will introduce importance of Funeral Service Ethics and the common norms of Life etiquette. It will take students to understand the true meaning of Life Concern and connotations of the funeral culture through Religious Ritual discussion.
教材	1.自編教材。 2.鄭志明等(2008)，殯葬倫理與宗教。台北：國立空中大學。 3.紐則誠(2008)，殯葬倫理學。台北：威仕曼文化。 4.鄭志明(2005)，台灣傳統宗教信仰的宗教詮釋。台北：大元。	Teaching Materials	Teaching materials made by teacher. Niu, Ze-Cheng (2008). Funeral Service Ethics. Taipei: Wiseman Publishing Co., Ltd.
成績評量方式	課堂表現 20% 分組報告 20% 期中考 30% 期末考 30%	Grading	Class performance 20% Group report 20% Mid-term test 30% Final test 30%
教師網頁	<a href="http://lms.cti.cyut.edu.tw/2009237">http://lms.cti.cyut.edu.tw/2009237</a>		
教學內容	1.生命服務倫理的重要性與意義。 2.生命服務倫理的基本原則與規範。 3.殯葬服務專業人員的服務倫理。 4.宗教的靈性認知與生命關懷。 5.殯葬與宗教的撫慰功能。	Syllabus	1.Importance and true meaning of Funeral Service Ethics. 2.Common norms and principle of Funeral Service Ethics. 3.The service ethics for Funeral Service Professionals. 4.Spiritual Awareness and Life concern. 5.Funeral and religious functions of the console.

尊重智慧財產權，請勿非法影印。